Wi-Fi Alliance debuts Miracast to standardize wireless multimedia streaming

Текст: Aiming to speed up adoption of wireless multimedia streaming, the Wi-Fi Alliance on Wednesday introduced Miracast. The new specification allows for the transmission of content between two compatible devices, even without the presence of a wireless router/access point.

The Wi-Fi Alliance’s specification joins Intel’s Wireless Display, otherwise known as WiDi, and Apple’s AirPlay as platforms to stream multimedia wirelessly. Miracast may have the advantage here where others have failed: it is not a proprietary solution unlike AirPlay, and that it seems to be targeted towards portable devices as it is far more power efficient — one of WiDi’s biggest downfalls.

Access to a Wi-Fi network is unnecessary as Miracast is built upon Wi-Fi Direct, the Alliance’s standard for creating peer-to-peer ad-hoc wireless connections. Wi-Fi Direct-compatible devices are able to talk directly to one another with little if any configuration, and Miracast operates in the same way. Speed-wise, Miracast is based on 802.11, so connections will be limited to the slowest device in the network. Good news for content owners too: Miracast has built in content protection, using wireless versions of the same security measures used in HDMI and DisplayPort. For more technical details, see the Miracast whitepaper [PDF].

Several consumer products have already been certified to work with the specification, including the LG Optimus G, the Samsung Galaxy S III smartphone and the Samsung Echo-P Series TV. Intel’s WiDi is also compatible, although it is not immediately clear if older devices produced over the past two years will be fully compatible, or if this just includes modern WiDi-cable electronics.

Intel’s move to support Miracast so quickly — it’s WiDi pages have already been updated to indicate support — likely indicates that the industry is ready to settle on a single specification. 

That move toward a standard in wireless multimedia streaming will likely result in quicker adoption. iSuppli analyst Brian O’Rourke says his firm expects over 1.5 billion Miracast-enabled devices to ship in 2016. “This is a big step forward in a market migration from single-vendor display solutions, into an offering from a wide array of vendors,” he says.

Дебют Miracast от Альянса Wi-Fi для стандартизации беспроводной потоковой передачи данных мультимедиа.

Альянс Wi-Fi, стремясь усовершенствовать беспроводную потоковую передачу данных мультимедиа, в среду представил Miracast. Новые технические условия позволяют передавать данные между двумя совместимыми устройствами, даже без наличия беспроводного маршрутизатора/точки доступа. 

Спецификация Альянса Wi-Fi едина с Intel Wireless Display, иначе известной, как WiDi, и в качестве платформы для беспроводной потоковой передачи данных мультимедиа выступает AirPlay от Apple. Miracast имеет преимущество в той среде, где другие потерпели фиаско: в отличие от AirPlay, это не патентованное решение и, нацелено оно на портативные устройства, что гораздо более энергоэффективно – одна из крупнейших ошибок автора WiDi.
Доступ к сети Wi-Fi не обязателен, поскольку Miracast основывается на Wi-Fi Direct, стандарте Альянса для создания одноранговых оперативных беспроводных соединений. Wi-Fi Direct-совместимые устройства могут напрямую обмениваться данными друг с другом в любой конфигурации, и Miracast работает таким же образом. Высокоскоростной Miracast основан на 802,11, таким образом, соединения будут ограничены самым медленным устройством в сети. Хорошие новости для владельцев контента: защита Miracast использует беспроводные версии тех же мер безопасности, что использовались в HDMI и DisplayPort. Для большей технической информации см. отчет Miracast [PDF].

Несколько потребительских товаров таких как: LG Optimus G, смартфон Samsung Galaxy S III и Samsung Echo-P Series TV уже сертифицировано работали с Miracast. WiDi от Intel также совместим, несмотря на то, что не сразу понятно совместимы ли более старые устройства, произведенные за прошлые два года, или только если они включают современную WiDi-кабельную электронику.
Intel быстро поддержал Miracast – страницы WiDi уже были обновлены с целью продемонстрировать, что отрасль готова обосноваться на единой спецификации.

Подобное приспосабливание к беспроводной потоковой передаче данных мультимедиа, вероятно, будет принято довольно быстро. Аналитик iSuppli Брайан О'Рурк говорит, что в 2016 году его фирма выпустит более чем 1.5 миллиарда Miracast-поддерживающих устройств. «Это большой шаг вперед в рыночной миграции от одной идеи к множеству» - говорит он.
